



Thurø Lokalråd

Referat fra møde i Lokalrådet onsdag 07.05.25 kl. 19.00 – 21.00

Afbud fra Bruno og Tullia.

Dagsorden:

1. Nyt fra formanden
2. Driftsøkonomi, Ingeborg
3. Retningslinjer for brug af infotavle ved SPAR, herunder også nedtagning af annonceringer
4. Kajakgruppen vedr. mulighed for placering af kajakbukke ved Snævringens bådelaug (Gitte)
5. Er der nyt omkring flexbus og høringsvar fra Grasten beboerlaug (Marianne)
6. Borgerbudget 2025, indkomne forslag og den videre proces
7. Horisont kulturdage 29.30.08, skal vi deltage?
8. Præstelandingen og problematikken omkring brug af broen, er der nyt?
9. Placering af fitnessredskaber, er der nyt?
10. Infrastrukturgruppen, er der nyt?
11. netværksmøde 02.06.25 17.20.30, hvem deltager?
12. Lokalplan 640 er endnu ikke behandlet, punktet kan derfor ikke behandles.
13. Eventuelt

Ad 1

Fremlægges under de enkelte punkter, Bruno har fremsendt statusorienteringer.

Ad 2

Der er betalt en enkelt faktura til Siff Connect siden sidste møde.

Ad 3

Vi sætter følgende tekst op på opslagstavlen:

Thurø Lokalråd har besluttet, at alle foreninger, fællesskaber og enkeltpersoner, har mulighed for at bruge tavlen til at kommunikere arrangementer og fællesaktiviteter ud, som afvikles på Thurø eller vedrører Thurøs befolkning.

Husk at nedtage dit opslag når det ikke længere er aktuelt.

Pia sørger for det.

Vi sætter en lille streamer op på opslagstavlen med følgende tekst: *Hele øens opslagstavle opsat af Thurø Lokalråd.*

Ingeborg sørger for at bestille streameren hos Stefan.

Ad 4



Thurø Lokalråd

Projektet er afsluttet og udgiftsbeløbet modtages fra Svendborg Kommune, da projektet anses som afsluttet. Kajakere skal ligge på hyldeknægte på et rækværk. Projektet er forankret i Snævringens Bådelaug. For at kunne benytte hyldeknægtene skal man melde sig ind i Snævringens Bådelaug og betale kontingent. Snævringens bådelaug styrer anvendelsen.

- Skilte på bæringer? – Ingeborg bestiller 7 skilte, mærket Thurø Lokalråd, 6 stk. til bæringerne og et til bolværket.
- Retningslinjer for brug? Det er op til Snævringens Bådelaug at fastsætte retningslinjerne.
- Annoncering? Vi får lavet skilte og laver en lille indvielse sammen Snævringens bådelaug og her tager vi nogle billeder til Facebook.

Ad 5

Der er et notat på vej fra Grasten Beboerlaug. Marianne sørger for at vi kan kommentere det inden 04.06 og får det færdige oplæg sendt til Bruno, da vi forsøger at flytte næste møde fra 04.06 til 12.06.

Ad 6

Der er kommet 4 ansøgninger ind. Fra Knasten, Borgerforeningen, Sydfyns Musikforening og Thurø Lokalråd (toilet ved Revet). Alle forslag er sendt til screening hos Jonas. Vi afventer at høre fra kommunen og Naturstyrelsen vedr. toilettet.

Ad 7

Horisont kulturdage. Preben: Kontakt til den nye Cafe, om de kunne tænke sig et musikarrangement. Preben kontakter dem.

Ad 8

Bruno følger op når han kommer hjem.

Ad 9

Det er Michelle fra Svendborg Kommune, der er involveret i sagen omkring opsætning af fitnessredskaber på sportspladsen ved siden af dem der er i forvejen. Ingeborg har talt med Brian Nielsen og han kontakter Michelle, der skal lave en byggeansøgning - når denne er i hus (skulle ikke være et problem efter Brians udsagn) og byggetilladelsen er givet er redskaberne klar til opsætning.

Ad 10

Hans har købt plader, Hans har skåret 30 silhuetter ud, Bruno har givet grundmaling og skolen har fået dem over til maling, de bliver sandsynligvis færdige i denne uge. Silhuetterne skal sættes op på Bergmannvej, Mosestræde og nogle få på Rolf Krakes Vej. Kommunen har givet tilladelse til at vi må have dem hængende i 3-4 måneder. Når de er malet af skolebørnene skal trafikvestene monteres, det arbejde vil flere i Lokalrådet gerne hjælpe med.



Thurø Lokalråd

Vi skal have taget nogle billeder i forbindelse med ophængning. Vi hører fra Preben og Bruno når de er klar.

Ad 11

Bruno og Tullia deltager og måske Anne Mette.

Ad 12

Punktet udsættes.

Ingeborg vil gerne viderebringe nyt fra stigruppen, som har holdt møde med Svendborg Kommune, da gruppen gerne vil forsøge at få ryddet en sti på stranden, så man kan gå langs stranden fra Mejerihavnen til Øgavl. Kevin og Tullia går turen i næste uge og vil fotografere de problematiske områder, det er fx hvor der er strandeng. Herefter vil kommunen tage kontakt til lodsejerne for at søge en løsning. Det vil ikke være muligt at færdes på ruten ved højvande. Dette skal skiltes, hvis det lykkes at få ordningen igennem.

Ad 13

Vi vil gerne flytte næste møde til 12.06, så Bruno og Tullia vil i hurtigst melde tilbage om det er muligt for jer? Mødet er sidste møde inden sommerferien og vi kunne eventuelt holde det hos Preben eller Hans og få et lille traktament. Tullia har meddelt at hun er forhindret, afventer svar fra Bruno.

Vi søger penge hos Real Dania til brunch for nytilflyttere. Der kunne laves 2 arrangementer her i 2025. Pia laver en ansøgning. Pia er i gang med at undersøge om arrangementet falder indenfor Real Danias område, hvis ikke må vi prøve at se om vi kan søge andre fonde.

Opslagene om Grasten busrute og opslagstavlen hos SPAR har fået megen positiv omtale og lokalrådet har deraf fået mange nye medlemmer.

Vi er nu oppe på over 200 medlemmer på Thurø Lokalråds FB

hjemmeside: <https://www.facebook.com/profile.php?id=61568113625413>

Ref. Pia Hilsberg